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1. Godkendelse af referat (B) 

Referat: 

Godkendt.  

2. Meddelelser (O) 

Ledelsens orientering: Kort præsentation af den nye ledelsesrepræsentation i 

skolebestyrelsen, Mia Neumann, afdelingsleder og konstitueret skoleleder Lars Eriksen. 

Referat: 

Lars laver ugebrev til skolebestyrelsen og personalet. Der vil fremover komme et 

månedsbrev til forældre.  

Lise har været til dialogmøde, der omhandlede økonomi. Der 1000 færre elever i 

kommunen, hvilket påvirker skolernes økonomi. Generelt er der færre børn i både 

daginstitutioner og skoler. 

 

3. Elevrådet (O) 

    Referat: 

Elevrødderne vil gerne vide, om vi skal være en del af skolemad. Vi vil forsøge at søge om 

deltagelse. I klasserne er der blevet spurgt ind til, hvor mange der spiser morgenmad, hvilket 

kun var halvdelen af eleverne.  

I forhold til klassernes placering, er der lidt blandede tilbagemeldinger blandt eleverne. Men 

repræsentanterne er fint tilfredse med klassernes placeringer i bogstaverne.  

 

4. Orientering om Ungeprofilundersøgelse (O) 

Ledelsens orientering: Bestyrelsen er tidligere blevet orienteret Ungeprofilundersøgelsen i 

Haderslev Kommune. Hotspotchef Naqib Mazari og vores lokale SSP – medarbejder, Anja 

Maimburg, vil være til stede og fremlægge undersøgelsens tendenser.  Undersøgelsen vil 

også give et bud på Fællesskolens udfordringer.  
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Referat:  

Undersøgelsen blev afviklet i november 2023.  

Naqib Mazaris slides sendes som bilag. 

 

5. Økonomi (O) 

Ledelsens orientering: På sidste møde drøftedes økonomi og bestyrelsen ønskede til dette 

møde at få en gennemgang af 

a) Forbrug til dato 

b) Hvad indeholder budgetpunkterne? 

c) Erfaringer med det gode budget. 

a) På mødet vil vi fremlægge forbrug pr. dato. Regnskabet ser fornuftigt ud. Bilag til 

regnskab udsendes lidt senere, da der efter aftale med økonomikonsulenten skal findes 

en fornuftig udskriftsmodel, så punktet giver mening.    

b) Ved gennemgang af regnskabet orienteres der om hovedpunkterne i budgetpunkter. 

c) Administrationen har lavet et budget for 2024 som medsendes. Dette vil blive 

gennemgået og der vil fokuseret på at budgetter er dynamiske og aldrig et endeligt tal. 

F.eks. er der i dette års budget ikke overensstemmelse mellem budgettets 

lønfremskrivning. Haderslevs kommunens fremskrivning er mindre end KL´s 

fremskrivning. BUDGET 24 vedlagt som bilag. 

 

Referat: 

Budgettet er godkendt på trods af den sene fremførelse. Dele af bestyrelsen udtrykker 

ærgrelse over fremgangsmåden, men ser frem til en ny budgetprocedure for 2025 og gerne 

med kvartalsmæssig opfølgning.  

6. Skærmbrug i undervisningen (O) 

Ledelsens orientering: Bruges der for meget skærm på skolen? Dette kan drøftes meget 

og længe. Som ledelse anser vi dette som meget lærerens afgørelse, da klasserne er for 

skellige og problemstillinger ofte er komplekse. Men alle anser det som godt, at der er 

variation både i undervisning og fritid. Det er ledelsens indstilling, at vi understøtter 

personalets autonomi vedr. brug af skærme.  

Referat: 

Hvis man stiller sig undrende over, hvordan skærme bliver brugt, bedes man tage det op 

med de pågældende lærere. Overskriften burde have været skærme i pauser og lignende.  

Vi skal være med til at udvikle elevernes digitale dannelse.  

Tages op på et senere møde som drøftelsespunkt, når folkeskolens kvalitetsprogram og en 

ny skoleleder er på plads.  
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7. Mobilpolitik (O) 

Ledelsens orientering: Skolens ledelse har set på mobiltelefoner. Det er ledelsens holdning 

at der reelt ikke er det store problem med at overholde reglerne. Det indstilles til bestyrelsen, 

at der skelnes mellem Favrdal og Fjelstrup. På Fjelstrup er problemet ikke eksisterende. Efter 

aftale med formanden kan januar mødet bruges til at evt. forandre bestyrelsens princip for 

mobiltelefoner. Bilag vedlagt. 

Referat:  

Vi er i gang med at ændre en kultur.  

Evaluering mangler ift. SFO-delen. LE/MN sørger for en opdatering til januarmødet.  

 

8. Hjernen og hjertet – meddelelsesbog (D) 

Ledelsens orientering: ”Hjernen og hjertet” er et arbejdsredskab i personalets hverdag. 

Her det muligt at samle alt om eleven, så diverse test og rapporter er samlet et sted. 

Systemets svaghed er at det ikke samarbejder med andre programmer og dermed 

forsvinder. Har skolebestyrelsen erfaringer i forhold til ”Meddelelsesbogen"  

  Referat: 

Vi tager det op i Q1. 

 

9. Eventuelt. 

A. Januarmødet 

B. Styrelsesvedtægterne 

Referat: 

A. Januarmødet bliver et fordybelsesmøde omkring folkeskolens kvalitetsprogram.  

B. Arbejdsgruppe: Jakob og Mona ser med kritiske øjne på styrelsesvedtægterne ift. hvad 

skolebestyrelsen skal præstere. Det kommer i løbet af Q1.  

Med venlig hilsen 

Lise Ribergaard              Lars Eriksen 


